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Moderation

Moderation-قتصادالقصد والا

1. Moderation makes [that which is] little grow [and increase].

1القَليل نْمي صادقْتـ اَلا.

2. Moderation makes the small grow [big].

2سيرالي نْمي صادقْتـ اَلا.

3. Moderation [in one’s expenses] is half of livelihood.

3نَةوالم فصن صادقْتـ اَلا.

4. The bane of moderation is stinginess.

4خْلصادِ البقْتـ آفَةُ الا.

5. Be moderate in [your] affairs, for whoever is moderate, the burden of his expenses is lightened.

.ـ خُذِ القَصدَ ف الامورِ، فَمن أخَذَ القَصدَ خَفَّت علَيه المون5ُ

6. Our way is moderation and our practice is right guidance.

.ـ طَريقَتُنا اَلقَصدُ، وسنَّتُنا اَلرشْد6ُ
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7. You must be moderate in your affairs, for the one who deviates from moderation is unjust and one
who takes to it is just.

7دَلع أخَذَ بِه نوم ،دِ جارالقَص ندَلع عع نورِ فَممالا ده فكَ بِالقَصلَيـ ع.

8. Espouse moderation, for indeed it is the most helpful thing in attaining a fruitful life; and a person will
never be destroyed until he prefers his lust over his faith.

8هدين لع تَهوشَه رثوي ّتح وركَ املهي شِ، ولَنيالع نسح لء عَنُ شوأع دِ فَإنَّهكَ بالقَصلَيـ ع.

9. Espouse moderation in food, for indeed it is farther from extravagance, healthier for the body and
more assisting in the performance of worship.

9ةبادالع َلنُ عودَنِ، وأعلْبل حفِ، وأصرالس ندُ معأب فَإنَّه مطاعالم دِ فبِالقَص ملَيـ ع.

10. The height of moderation is contentment.

.ـ غايةُ الاقْتصادِ القَناعة10ُ

11. Everything that exceeds moderation is extravagance.

11رافصادِ إسقْتالا َلع ما زاد لـ ك.

12. One who is moderate will never be ruined.

.ـ لَن يهلكَ من اقْتَصد12َ

13. There is no wastage in moderation.

13صادِ تَلَفقْتالا ف سـ لَي.

14. One who does not practice moderation is ruined by extravagance.

14رافالإس هَلأه صادقْتالا ـنسحي لَم نـ م.



15. Whoever is moderate, the burden of his expenses is lightened.

.ـ من اقْتَصدَ خَفَّت علَيه المون15ُ

16. One who is moderate in [both] affluence and poverty has prepared himself for the calamities of time.

.ـ من اقْتَصدَ ف الغن والفَقْرِ فَقَدِ استَعدَّ لنَوائبِ الدَّهر16ِ

17. Whoever adopts moderation, it will make his prosperity last and will make up for his poverty and
deficiency.

17خَلَلَهو هفَقْر صادقْتالا ربوج ،لَه نةُ الغبحص تدام صادقْتالا بحص نـ م.

18. Being generous without extravagance and magnanimous without wastefulness is part of moderation.

.ـ من الاقْتصادِ سخاء بِغَيرِ سرف، ومروةٌ بِغَيرِ تَلَف18

19. There is no ruin with moderation.

.ـ لاهلاكَ مع اقْتصاد19

20. Everything that one is contented with, suffices.

.ـ كل مقْتَصر علَيه كاف20

21. Let your riding mount be moderation and your goal be right guidance.

.ـ لين مركبكَ القَصدَ، ومطْلَبكَ الرشْد21َ
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